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在信息社会下人的行为研究具有很大潜力！ 



BBS、论坛、博客上的一些统计特征 

Openlab数据 南京大学BBS 

当把BBS或者一个论坛看成一个系统，把人们它们上面留下记录的时候看 

成是系统的活跃点，实证研究显示，在BBS或者论坛上面这些活跃点之间的时间 

间隔会呈现出明显的无标度特征。 



模型 

网民 论坛 

规则： 

1.网上信息愈多，人们越倾向于参与发帖。 

2.人们过一段时间总有些东西想发到网上。 



模型的数学描述 
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表示当前t时刻人们能够看见有效帖子的数量 

表示当前t时刻论坛上面帖子的数量 

表示到目前t为止前人们潜在发帖的数量 

表示当前t时刻发一个帖子的概率 

是常数，c可以通过网络算出来。 

tc 可调节参数 



结果 



网络论坛帖子关注程度特征 

Here we use the number of views and replies in entertainment, sports, life,economics 

themes, including Economic Commentary, there are 32,480 threads from April 17, 

2001 to November 11, 2008;Pet Club, there are 39,950 threads from December 1, 

2005 to November 17, 2008; China Football, there were 95,891 threads from June 14, 

2001 to July 13, 2008; Pastime Puzzles, there were 49,346 threads from November 

19, 2004 to July 8, 2008. 



Chat Avenue is the current leader in western free online chat rooms. Most of its 

users are from the USA, Canada, Australiaand the United Kingdom. There are 

thirteen chat rooms to choose from with a specific demographic for each and 

every user [16]. We mainly get the views and replies from World EventsPolitics 

and News, Jokes, General, and Graphics from the Chat Avenue forum, including 

World EventsPolitics and News, there were 1521 threads from June 10, 2006 to 

February 23, 2009; Jokes, there were 1463 threads from June 10, 2006 to 

February 25, 2009; General, there were 1212 threads from June 10, 2006 to 

March 3, 2009; Graphics, there were 1131 threads from June 10, 2006 to March 

13, 2009. 





中国网民的地理分布特征 

南方暴雨事件 大连湾石油事件 



To be continued…. 
 



Thank you! 


